
Rondvraag Avond voor de Stad 
Datum: 15 mei 2025 
Fracties: De Unie, ChristenUnie, Lokale Vernieuwing 
 
Vragen De Unie 
Suneeta Belderok 
 
Inleiding 
Op 10 mei berichtte EenVandaag dat er nu, 25 jaar na de vuurwerkramp in Enschede, 
nog altijd op 441 plaatsen in Nederland vuurwerk is opgeslagen in woonwijken. Hoewel 
wettelijk nog steeds toegestaan lijkt het zeer ongewenst. Daarom de volgende vragen. 
 
Vragen 

1. Heeft het College kennis genomen van deze uitzending? 
2. Begrijpt het College dat dit kan leiden tot zeer veel ongerustheid in woonwijken? 
3. Zijn zulke opslagplaatsen ook in Nieuwegein in woonwijken aanwezig en zo ja, 

hoeveel opslagplaatsen? 
4. Waar de regels voor opslag nauwgezet gevolgd dienen te worden, onderwerpt het 

College deze opslagplaatsen aan regelmatige controles (dus niet eenmalig bij het 
afgeven van de vergunning)? 

5. Wetend dat er een algemeen vuurwerkverbod zit aan te komen, heeft het College 
reeds beleid voor de onontkoombare onttakeling van deze opslagplaatsen, dit 
vergezeld van nauwkeurige monitoring van het feitelijk onttakelen? 

6. Zijn de diensten (politie, brandweer etc.) voorbereid op het wellicht toch de lucht 
ingaan van zo’n opslagplaats in de vorm van een draaiboek en oefeningen? 

7. Gaat het College de raad regelmatig op de hoogte houden van de onttakeling van 
deze opslagplaatsen? 

 
Vragen ChristenUnie 
Madelon Voorthuijsen 
 
Inleiding 
De afgelopen tijd zijn er meerdere alarmerende signalen verschenen over misstanden in 
de zorgsector, met name rondom de inzet van ongediplomeerde of onervaren 
zorgmedewerkers. Wat eerst vooral bekend was in beleids- en inspectiekringen, ligt nu 
ook volop op straat. Uit onderzoek van Nieuwsuur blijkt dat honderden mensen zonder 
ervaring en zonder erkend diploma via dubieuze opleidingsconstructies in de zorg zijn 
beland. De Inspectie van het Onderwijs bevestigde dit beeld in haar rapport “Verkenning 
misstanden in het opleiden in de zorgsector”, waarin zij waarschuwt voor gebrek aan 
controle, oneigenlijk gebruik van certificaten en een commerciële wildgroei. Ook 
ministers riepen recent op tot grote voorzichtigheid met alternatieve certificeringsroutes 



in het mbo-zorgonderwijs. En dan lezen we – dichter bij huis – in RTV Utrecht dat een 
uitzendbureau in Nieuwegein maar liefst 120 ongediplomeerde krachten inzet in 
zorginstellingen. Deze casusstaat niet op zichzelf, maar lijkt een lokale uiting van een 
landelijke trend waarin kwetsbare cliënten en het publieke vertrouwen in de zorgsector 
onder druk komen te staan. Dit alles roept voor mij als raadslid urgente politieke vragen 
op richting het college, die ik graag hier stel: 
 
Vragen 

1. Is het college op de hoogte van de situatie waarbij een uitzendbureau in 
Nieuwegein ongediplomeerde zorgmedewerkers inzet? En hoe beoordeelt het 
college deze ontwikkeling, mede gezien de kwetsbare positie van cliënten in de 
zorg? 

2. Welke verantwoordelijkheid voelt het college om bij te dragen aan het 
waarborgen van de kwaliteit van zorg, ook als het gaat om personeel dat via 
commerciële constructies wordt ingezet? 

3. Is het college bereid om actief in gesprek te gaan met zorginstellingen en 
uitzendbureaus binnen Nieuwegein over het inzetten van alleen gekwalificeerd 
en bekwaam personeel? Zo nee, waarom niet? 

4. Vindt het college dat gemeenten – als partners in zorg en toezicht – voldoende 
instrumenten hebben om in te grijpen bij dit soort situaties? En zo niet, is het 
college bereid dit te agenderen richting de VNG of het Rijk? 

5. Hoe beoordeelt het college de bredere signalen van misstanden in de 
zorgopleidingen en de waarschuwingen van de onderwijsinspectie en ministers 
over het ongecontroleerd inzetten van certificaten? Worden deze signalen 
meegenomen in lokaalzorg- en opleidingsbeleid? 

6. Ziet het college risico’s voor de zorg in Nieuwegein als gevolg van deze 
ontwikkelingen? En welke stappen worden genomen om misbruik van dergelijke 
routes of diploma’s te voorkomen binnen onze gemeente? 

7. Is het college bereid om op korte termijn een inventarisatie te doen van de 
zorgaanbieders en opleiders binnen de gemeente die werken met flexibele, 
commerciële of alternatieve certificeringstrajecten? 

8. En tot slot: hoe borgt het college dat er voldoende samenwerking is met 
landelijke toezichthouders – zoals de IGJ en de Onderwijsinspectie – om lokaal 
beleid af te stemmen op landelijke risico’s? 

 
Vragen Lokale Vernieuwing 
 
Inleiding 
In het AD van 12 mei jl. was te lezen dat het aantal leegstaande woningen in Nieuwegein 
naar het hoogste niveau sinds 2020 is gestegen. Lokale Vernieuwing, en met ons vele 



Nieuwegeiners, vraagt zich af hoe dit mogelijk is, in deze tijd van woningschaarste. 
Daarom heeft Lokale Vernieuwing de volgende vragen. 
 
Vragen 

1. Is het college op de hoogte van dit artikel in het AD? 
2. Klopt het dat het aantal leegstaande woningen in onze stad toeneemt? 
3. Kan het college onze raad (dus schriftelijk) een overzicht van alle leegstaande 

woningen in Nieuwegein toezenden, uit welk overzicht blijkt in welke wijk en bij 
welk type woningen de leegstand het grootst is en hoelang die leegstand 
gemiddeld duurt? 

4. Kan het college aangeven of dit zich voordoet bij zowel sociale huurwoningen als 
bij particuliere huurwoningen?  

5. Is het college bekend wat de reden is van deze leegstand? 
6. Wat vindt het college van deze leegstand? 
7. Wat doet of gaat het college of de organisatie doen om zo veel mogelijk leegstand 

te voorkomen? 
8. Kan er nog meer aan het voorkomen van leegstand worden gedaan? Zijn er 

bijvoorbeeld wettelijke mogelijkheden die wij in Nieuwegein nog niet toepassen, 
maar die wel tot de mogelijkheden behoren? Als dat zo is: waarom kiest het 
college ervoor om niet ook die middelen in te zetten? 


